
 
 

 

Govor predsednice Roberte Metsola v Državnem zboru Republike Slovenije 
26. marec 2024 

Ljubljana, Slovenija 
 
Predsednica Urška Klakočar Zupančič, 
spoštovani poslanci državnega zbora, 
dragi Evropejci in Evropejke,  
 
kako lepo se je vrniti v čudovito Ljubljano. Zahvaljujem se vam za čast, da lahko nagovorim 
ta ugledni hram demokracije. Hvala. 
 
Prva stvar, ki sem se je naučila o Evropski uniji, je ta, da je velikost države članice precej manj 
pomembna kot prepričljivost njenih argumentov. Ideje prav vsakič zasenčijo geografijo. In 
kateri kraj je primernejši, da poudarim to dejstvo, kot ravno Slovenija? Država, ki je tudi v 
najtežjih trenutkih dokazala, da je izjemna voditeljica pri obrambi naših skupnih vrednot, 
reševanju podnebnih izzivov in približevanju regije Zahodnega Balkana Evropski uniji.  
 
Evropski svet je ravno prejšnji teden sprejel odločitev, da se začnejo pristopna pogajanja z 
Bosno in Hercegovino. Pot do te odločitve ni bila lahka. Uspelo nam je, v veliki meri tudi po 
zaslugi slovenske predanosti v zadnjem desetletju.  
 
Gospe in gospodje, 
 
zgodba o Evropi še ni dokončana, a v zadnjih dveh desetletjih članstva v EU je Slovenija 
odigrala ključno vlogo v poglavjih, ki pričajo o naših vse večjih uspehih. Ki pričajo o Evropi, 
v kateri bodo lahko ljudje uspešnejši in varnejši. V Evropi ni starih in novih držav. Prav tako 
ni velikih in majhnih držav. Prav vsak narod, regija in posameznik ima enako pomembno 
vlogo. 

Januarja 2022, ko sem nastopila mandat, sem v govoru omenila, da ljudje v vsej Evropi od 
Evropskega parlamenta pričakujejo vodstvo in smernice. Niti zamisliti si nisem mogla, da nas 
24. februarja 2022 čaka tako huda preizkušnja – vdor ruskih tankov v suvereno in neodvisno 
Ukrajino.  

Ponosna sem, da so se poslanci Evropskega parlamenta, institucije EU in države članice odzvali 
z enotnostjo, kakršni prej nismo bili priča. Še posebej sem hvaležna Sloveniji – vam in vašim 
ljudem – za odločno in neomajno podporo Ukrajini. Le nekaj tednov po invaziji so slovenski 
voditelji odpotovali v Kijev. Bili ste navdih preostali Evropi, naj ne klone.  
 
Vemo, kaj je v Ukrajini na kocki. 
 
Zato bomo še naprej obsojali rusko agresijo. Še naprej bomo uvajali sankcije proti ruskemu 
vojaškemu stroju. Še naprej bomo pomagali Ukrajini na poti do članstva v EU. Še naprej ji 
bomo nudili politično, gospodarsko, vojaško, finančno in humanitarno pomoč. To bomo počeli, 
dokler bo potrebno.  
 
Evropa se bo vedno, vedno zavzemala za mir. Še predobro pa se zavedamo, da mir brez 
dostojanstva in pravičnosti ni pravi mir. 
 



 
 

 

Iz istega prepričanja, iste človečnosti se napaja tudi naš odziv na situacijo na Bližnjem vzhodu. 
Naš odgovor na grozljivo humanitarno katastrofo v Gazi. Zato je bil Evropski parlament prva 
institucija Evropske unije, ki je pozvala h prekinitvi ognja. Zato ostajamo na strani človečnosti. 
Zato bomo še naprej opozarjali in zahtevali vrnitev vseh talcev in zato poudarjamo, da Hamas 
ne more ostati nekaznovan in da ne zastopa legitimnih teženj palestinskega ljudstva. Zato bomo 
sprejeli sankcije zoper ekstremistične naseljence. 
 
Tako bo mogoče Gazi dostaviti več pomoči, reševati nedolžna življenja in se zavzemati za 
dvodržavno rešitev, ki bo ponudila resnično perspektivo: Palestincem državo, Izraelu pa 
varnost. Mir pod miroljubnim, legitimnim palestinskim vodstvom, ki bo porok za trajno 
stabilnost v tej regiji. Zato pozdravljamo včeraj sprejeto resolucijo varnostnega sveta OZN. In 
zato je bila vodilna vloga Slovenije tako odločilna. Veseli me, da je moja domovina podprla 
vaša prizadevanja. 
 
Dame in gospodje,  
 
zadnja leta so nas postavila pred mnoge preizkušnje, vendar pregovor pravi, da se najtrše železo 
kuje v najbolj vročem ognju. Zato trdim, da je Evropa močnejša, kot je bila v prejšnjih 
desetletjih. Da smo danes odpornejši, odločnejši in enotnejši prav zaradi izzivov, s katerimi se 
soočamo.  
 
Ne smemo omagati, čeprav je hudo. Zato širitev ostaja prednostna naloga. Za Ukrajino, 
Moldavijo, Gruzijo, Bosno in Hercegovino, za Zahodni Balkan. Za vse nas. Ker bo razširjena 
EU z jasnimi cilji, merili in dosežki v novem geostrateškem okolju vedno najboljša naložba v 
mir, varnost, stabilnost in blaginjo na naši celini. V tem zakonodajnem obdobju smo uresničili 
svoje obljube.  
 
Uspešni smo bili na področju zdravja, migracij, umetne inteligence, dvojnega prehoda, varnosti 
in svobode medijev. Spoštovali smo svoje zaveze po vsem svetu in se zavzemali za evropski 
način življenja. Evropejcem smo ponudili realne možnosti, da potujejo, študirajo, delajo in 
ustanavljajo podjetja na velikem in svobodnem območju. Ljudem, zlasti mladim, dajemo 
priložnost, da razvijajo svoje talente in gradijo svojo prihodnost. 
 
Ker bi morali imeti v našem skupnem evropskem prostoru vsi možnost, da v celoti izkoristijo 
svoj potencial.  
 
Ne gre nam za to, da bi bili v Evropi vsi enaki. To vprašanje mi zastavijo v vsaki državi, ki jo 
obiščem. Spoštujemo različne običaje, kulturo, zgodovino in jezike – iz te različnosti črpamo 
svojo moč. Na to bi morali večkrat opozarjati. 
 
Dame in gospodje, 
 
ponosna sem na naše dosežke. Na politično voljo in solidarnost, ki smo ju pokazali. Na delo 
slovenskih kolegov v Evropskem parlamentu.  
 
To pa ne pomeni, da je Evropska unija popolna. Žal ni. In to moramo pošteno priznati. Priznati 
moramo, kadar gremo predaleč. Kadar ne izpolnimo potreb in pričakovanj podjetij, kmetov in 
mladih. Priznati pa moramo tudi, kadar ne naredimo dovolj. Kadar s pretirano birokracijo ljudi 
odvračamo. 
 



 
 

 

Ne, Evropska unija ni popolna. Je pa najboljše jamstvo za vse naše prebivalce. Morda smo se 
z leti nekoliko preveč navadili na udobje. Morda smo prednosti Evrope jemali za tako 
samoumevne, da smo svoje otroke, ki niso bili bitk preteklosti, pozabili naučiti, da se je treba 
za Evropo boriti. Zato so nove generacije marsikje bolj skeptične kot v preteklosti. Bolj cinične, 
ko gre za politiko. Bolj osamljene. In pravice, ki jih ščiti Evropa, jemljejo za samoumevne. 
Zato moramo govoriti več in tudi prisluhniti moramo pogosteje. 
 
Na zadnjih volitvah v Evropski parlament je glasovalo premalo Slovencev. Čeprav so znaki 
zdaj spodbudnejši, me skrbi, da se bo še vedno preveč ljudi spraševalo, ali je njihov glas sploh 
pomemben za prihodnost, ki si je želijo.  
 
S tem izzivom se bomo soočali v prihodnjih mesecih, do 9. junija, ko bodo Slovenci na 
evropskih volitvah izbirali svojih devet predstavnikov v Evropskem parlamentu, enega več, kot 
jih imajo v tem zakonodajnem obdobju. 
 
Zato sem danes tukaj. Kot predsednica Evropskega parlamenta sem si skupaj z evropskimi 
poslanci – nekatere od njih danes vidim med občinstvom – zadala nalogo, da predrem bruseljski 
mehurček in Evropo približam državljanom, ki jih zastopa.  
 
Sodelovati želimo z nacionalnimi parlamenti in poglabljati odnos z njimi. Govoriti želimo z 
ljudmi, zlasti mladimi, jim pojasniti, kako deluje Evropa, jim pozorneje prisluhniti, kaj bi bilo 
treba po njihovem mnenju spremeniti, in hitreje pokazati rezultate. S tem želimo v ljudeh znova 
zbuditi navdušenje nad Evropo. 
 
Ne smemo živeti v zmoti, da je vse, kar smo zgradili in dosegli, nastalo po naključju. To so 
uspehi ljudi, ki so se žrtvovali, ki so verjeli, ki so se borili za svoja prepričanja. 
 
To so dosegli ljudje, tudi Slovenci, ki so šli volit.  
 
Potrebujemo vašo pomoč – pomoč prav vsakega od vas – saj je treba na to ves čas opominjati. 
 
Hvala. 
 
 
 
 
 
  
 


